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NOTAT 

 

 

Besvarelse af politikerspørgsmål om af klippekortsordningen i 

2017 og 2018 for plejehjemsområdet 

Medlem af Borgerrepræsentationen Ali Hansen (Ø) har i e-mail den 

27. november 2018 stillet spørgsmål til Sundheds- og 

Omsorgsforvaltningen om brugen af klippekortsordningen for 2017 og 

2018 for plejehjemsområdet. 

Spørgsmål 

1. Hvad var grunden til, at man ikke har brugt hele puljen (87% 

brugt) i 2017? 

2. Hvordan ser det ud med brugen af klippekortet i indeværende 

år? 

 

Svar 

Ad. 1.  

Med finansloven 2017 blev det besluttet at oprette en pulje til 

klippekort på plejehjem gældende for 2017 og 2018. Københavns 

Kommune har ansøgt og fået tildelt midler svarende til, at den enkelte 

borger kan tilbydes 1 klip om ugen. 

 

Midlerne fra Ældreministeriet blev dog først bevilget og udmøntet i 

andet kvartal 2017, hvorefter ordningen blev implementeret i 

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen. Sideløbende hermed blev der 

udarbejdet informationsmateriale om ordningen målrettet borgere, og 

pårørende og medarbejdere.   

Den sene udmøntning af midlerne har betydet, at der i 2017 ikke 

kunne nås fuld effekt af ordningen, og dermed blev ikke alle de 

tildelte midler brugt i 2017. Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har 

af Ældreministeriet fået lov til at overføre de ikke anvendte midler fra 

2017 til 2018. 

Ad. 2.  

Midlerne til klippekortsordningen for plejehjemsområdet i 2018 

forventes at blive anvendt.  
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